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سرمقاله

آمار خوب یا آمار  بد، مساله این 
است 

ادامه از صفحه یک
فرقی نمی کند آمار اقتصادی باشد یا فرهنگی، 
ورزشی باشد یا اجتماعی، اگر اشتباه باشد باعث 
کج روی ها و مشکلات فراوانی در مدیریت کلان 
وارد  مساله  این  از  که  آسیب هایی  و  می شود 
قابل  غیر  زیادی  های  سال  تا  بعضا  می شود 
جبران خواهد بود. به طور مثال شاخص بورس 
تا حد  می تواند  که  بورسی  بگیرید،  نظر  در  را 
بسیاری چالش های اقتصادی کشور را رفع کند 
و حتی باعث شکوفایی اقتصادی کشور شود و 
حتی می تواند با سیاست گذاری های صحیح مانع 
از سرمایه گذاری مردم در بازارهایی همچون ارز 
و طلا شود، این روزها درگیر شاخص سازی های 
عجیب و غریبی است که آسیبش هم به دولت 
این  وارد می شود هم مردم و هم صنعت. در 
نمادها  اکثر  که  شده  مشاهده  بسیار  روزها 
منفی  هستند و با مثبت کردن فقط چند نماد 
است  شده  مثبت  کل  شاخص  شاخص ساز  
می شود   چگونه  آنکه  از  متحیر  سهامداران   و 
شاخص  مثبت  باشد اما حساب آنها منفی و 
شاخص سازی های  همین   و  باشند  زیان  در 
بورس  به  مردم  اعتماد  شده  باعث  غیرواقعی 
کم شده و به سمت بازارهای ارز و طلا کشیده 

شوند.
مثال دیگر را در تولیدات سینمایی و فرهنگی 
می توانیم بیابیم، فقط برای این که آمار و شاخص 
تولید فیلم و محصولات فرهنگی بالا بیایید بعضا 
با افت کیفیت محسوس در تولیدات سینمایی و 
فرهنگی مواجه می شویم و یا آمار تعداد  مقالات 
علمی، پایان نامه ها و همچنین چاپ کتاب در 
کشور که باید جداگانه به طور مفصل  به آن 

پرداخت!

خبر

اخبار

سرلشکر باقری مطرح کرد
اعلام آمادگی ایران برای اعزام 

ناظر به مرزهای ارمنستان و 
آذربایجان

سرلشکر محمد باقری با تاکید بر اینکه تحولات 
و روندهای امنیتی در قفقاز جنوبی بر امنیت 
منطقه تاثیرگذار است، اظهار کرد: تداوم تنش 
و  ارمنستان  کشور  دو  نفع  به  منطقه  این  در 
آذربایجان و سایر کشورهای منطقه نیست و باید 
تلاش ها بر رفع این اختلافات و تنش ها متمرکز 
شود و جمهوری اسلامی ایران آمادگی کمک به 

رفع این تنش ها را دارد.
ضمن  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رییس 
آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای اعزام ناظر 
جمهوری  و  ارمنستان  کشور  دو  مرزهای  به 
و  دفاعی  توان  ارتقای  گفت:  آذربایجان، 
توانمندی های نظامی هر کشوری نباید با اهداف 

و نیات تهاجمی همراه باشد.
وی گفت: صلح و آرامش در منطقه به نفع 
باید  منطقه  در  امنیت  و  است  کشورها  همه 
توسط کشورهای منطقه تامین شود و حضور 
نیروهای فرامنطقه ای مغایر با آرامش منطقه 

است.
وی با بیان اینکه هیچ دلیلی برای ایجاد بحران 
در منطقه وجود ندارد، افزود: تفرقه و ناآرامی 
سیاست های بیگانگان است و کشورهای منطقه 
را حل  با گفتگو مسائل و مشکلات خود  باید 

کنند.
سرلشکر باقری در مورد  برگزاری رزمایش اخیر 
آمریکا در خاک ارمنستان اظهار داشت: حضور 
بازیگران جدید و خارج از منطقه به پیچیدگی و 

عدم ثبات  می افزاید.
بر اساس این گزارش، دبیر شورای امنیت ملی 
ارمنستان گزارشی پیرامون تحولات قفقاز ارائه 

کرد.

توضیح  امیرعبداللهیان در مورد لغو 
بازی سپاهان و الاتحاد 

خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان  حسین 
کشورمان در پایان جلسه هیات دولت با حضور 
در جمع خبرنگاران درباره اتفاقات بازی سپاهان و 
الاتحاد عربستان عنوان کرد: در مورد آنچه دوشنبه 
شب برای بازی دو تیم ورزشی فوتبال بین ایران و 
عربستان اتفاق افتاد مایلم مردم عزیز ما در جریان 
قرار بگیرند که در همان زمان من و وزیر خارجه 
عربستان سعودی در تماس و ارتباط مستقیم با هم 
بودیم روابط تهران و ریاض در مسیر درست خود 
پیش می رود و ما نباید اجازه دهیم ورزش تبدیل به 

یک اهرم سیاسی در دست هر طرفی شود.
وی افزود: توصیه ما به ای اف سی هم این هست 
که حتما در خصوص این اتفاقی که افتاده بر مبنای 
فنی نظر دهند. بین ما و عربستان سعودی این 
توافق وجود دارد که این بازی در زمان مورد توافق 

بعدی تکرار شود.
وزیر امور خارجه کشورمان در مورد اینکه اخیرا 
آمریکایی ها گفته اند تمایلی برای بازگشت به برجام 
عمل  ریاکارانه  آمریکایی ها  کرد:  عنوان  نداریم، 
می کنند، ما در مسیر دیپلماسی و مذاکره هستیم 
شویم،  نزدیک  توافق  نقطه  به  اینکه  محض  به 

اطلاع رسانی می کنیم.
وی در پاسخ به سوالی در مورد بحث در مورد 
کشورهای  از  تعدادی  با  گردشگری  روادید  لغو 
عنوان کرد: ما همین الان با ده ها کشور لغو روادید 
گردشگری داریم.  لیست جدیدی را همکارم آقای 
امور  ضرغامی اعلام کردند و همکارانم در وزارت 
خارجه با نظر مثبت در حال مذاکره با کشورهای 
مقابل هستند که به صورت متقابل لغو روادید 

گردشگری با این کشورها داشته باشیم.

شرح مصوبات دولت از زبان سخنگو
هیات  در حاشیه جلسه  بهادری جهرمی  علی 
دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: در جلسه 
جلسات  امتداد  در  قزوین  استاندار  یکشنبه  روز 
استانداران در هیات وزیران، گزارشی از پیشرفت 
این  به  رئیس جمهور  استانی  مصوبات سفرهای 
استان ارائه داد و مشکلات طرح های اولویت دار 
را مطرح کردند و تصمیمات برای رفع این مشکلات 

اتخاذ شد.
نامه ای  آیین  وزیران  هیات  در  داد:  ادامه  وی 
تصویب شد که همه دستگاه های اجرایی امکان 
را  موتوری  نقلیه  وسایل  سوابق  برخط  استعلام 
داشته و آن را در اختیار شهروندان قرار دهند. این 
مصوبه کمک می کند که طرفین معامله بتوانند 
سوابق بیمه ای یا سوابق تصادف خودرو یا موتور را 
در اختیار داشته باشند تا از تخلفات در این زمینه 
جلوگیری شود و معامله در این زمینه تسهیل شود.

مصوبه  افزود:  ادامه  در  دولت  سخنگوی 
تعیین  نحوه  نامه  آیین  وزیران  هیات  دیگر 
کارشناس رسمی برای دستگاه های اجرایی بود. 
انجام معاملات خود  برای  دستگاه های اجرایی 
استفاده کنند.  از نظر کارشناسان رسمی  باید 
در این بین این مساله پیش آمده بود که رانتی 
در دستگاه های اجرایی وجود نداشته باشد که از 
کارشناسان خاصی استفاده شود. ممکن بود با 
ارتباطات شخصی برخی مفسده ها شکل بگیرد 
که با آیین نامه پیش بینی شد که تمام ارجاع 
که  مواردی  جز  به  اجرایی  دستگاه های  امور 
قانونا الزام حفظ محرمانگی داشته باشد، صرفا 
از طریق سامانه متمرکز و در ارتباط با سامانه 
قوه قضاییه شکل بگیرد و از بدنه کارشناسی به 
صورت تصادفی و با قید قرعه و بدون انتخاب 
قبلی و به صورت شفاف و عادلانه استفاده شود.

راستای  در  کرد:  خاطرنشان  همچنین  وی 
شورای  مجلس  انتخابات  قانون  کردن  اجرایی 
اسلامی، آیین نامه ای به تصویب رسید. این آیین 
نامه در حداکثر میزان ممکن، سیاست های کلی 
انتخابات در چارچوب قانون مصوب مجلس را 
مورد بازیابی قرار داد و فرایندهای اجرایی را با 
سیاست های کلی و قانون انتخابات متناسب سازی 
شود. تسهیل  انتخابات  اجرای  فرایند  تا   کرد 

بهادری در ادامه گفت: بنابر پیشنهاد وزیر راه 
و شهرسازی، هیات وزیران مجوزی به وزیر راه 
و شهرسازی داد تا او در امتداد اقداماتی که در 
راستای تکمیل راه های ارتباطی شمالی جنوبی و 
شرقی غربی کشور انجام می شود، مذاکره برای 
موافقت نامه بین المللی حمل بار و مسافر با 
چین آغاز شود. همچنین هیئت وزیران با اجرای 
با سرمایه گذاری ۴  طرح کنارگذر شهر همدان 
هزار میلیارد تومان به صورت مشارکتی بین وزارت 
راه و شهرسازی و بخش خصوصی موافقت کرد.

غلامحسین محسنی اژه ای چهارشنبه، ۱۲ مهرماه 
در جمع دانشجویان آذربایجان شرقی، با اشاره به 
این مراسم،  اساتید در  صحبت های دانشجویان و 
استفاده  حقیقتا  فرمودید  که  مطالبی  کرد:  اظهار 
کردم. هر کدام به جای خود بسیار درست و قابل 

استفاده بود. 
وی افزود: خداوند توفیق داده که ما در این برهه 
خوبی  بسیار  زمان  باشیم.  داشته  حیات  زمان  از 
برای کسانی است که بخواهند درک کنند و عالم و 
انسان را بشناسند، ارتقا یابند و خوب و بد را از هم 
تشخیص دهند و بین افرادی که مسیرهای مختلف 

را طی می کنند، تمییز دهند.
وی تاکید کرد: فکر نکنید که در همه دوره ها به 
دسترسی  مسائل  همه  به  امروز  که  سرعتی  این 
می یابیم، زمینه ارتقا و شکوفایی فراهم بوده است. 
یکی از مسائل مهم و زیربنایی استقلال کامل نظام، 
اقتدار نظام، پیشرفت و آرامش و رفاه مردم، علم و 
تربیت است. اگر در مسائل علمی پیشرفت نکنیم 
در سایر موضوعات نمی توانیم پیشرفت کنیم. همه 
عنایت  پروردگار،  فضل  بر  علاوه  پیشرفت ها  این 

خون ش هدا و ایثارگران، مسئله علم است. 
اژه ای خطاب به دانشجویان، گفت: از  محسنی 
این اساتید و فرصت ها حداکثر استفاده را بکنید. 
این فرصت را به خوبی استفاده کنید زیرا آینده به 
دست شماها است. اگر امروز اشکالی در بخش های 
مختلف کشور می بینید، شما به عنوان سازندگان 
آینده کشور، سعی کنید که در آینده این اشکالات 

وجود نداشته باشد.
وی ادامه داد: بسیاری از وقت ها، داشته های خود 
می گویند،  بدخواهان  راکه  آنچه  و  می بینیم  کم  را 
از طریق زبان و رسانه های ما هم به جامعه پمپاژ 
می شود که کمکی به اصلاح امور نمی کند. باید حتما 
از داده های خوب  نباید  این نواقص رفع شود ولی 
غافل شویم. ما اگر یک ملت ضعیف بودیم، دشمن 

نیاز نبود که تلاش و سرمایه گذاری کند.
موارد  تمامی  این که  بیان  با  قضاییه  قوه  رئیس 
قطعا  و  کردم  یادداشت  را  جلسه  در  مطرح شده 
مورد توجه قرار می دهم، افزود: در خصوص ارتباط 
دانشجو و دانشگاه با مسئولان کاملا حرف درستی 
زده شد و من هر وقت با هر تعداد از اقشار جامعه 
و  بوده  مفید  من  برای  واقعا  داشتم،  نشستی  که 
استفاده کردم و در حدی که امکانش بوده سعی 

کردم این ارتباط برقرار باشد.
وی با بیان این که طی سال جاری در سه دانشگاه 
سنندج، بیرجند و امروز در تبریز حضور یافته است، 
با اقشار مختلف مردمی طی دو سال  اظهار کرد: 
قشری  هیچ  و  داشتیم  جلسه  گذشته  ماه  چند  و 
از جامعه نیست که نمایندگان آن را ندیده باشم. 
حداقل یک بار یا چند بار با نمایندگان اقشار مختلف 
نیز  مردمی  ارتباطات  دفتر  داشتم.  ارتباط  مردمی 
در قوه قضاییه دایر است که ۲۵ نفر از قاضیان و 
همکاران مربوطه، نامه ها و ارتباطات مردم را بررسی 
با  نزدیک  ارتباط  که  است  این  ما  تلاش  می کنند. 

مردم داشته باشیم .
اشاره به حضور مقامات عالی  با  اژه ای  محسنی 
شرقی  آذربایجان  شهرستان های  در  قضا  دستگاه 
طی این سفر به استان، گفت: در خصوص سند 
تحول، دکتر صاحبکار، یکی از اساتید دانشگاه که 
فردی متدین و دلسوز و متخصص بوده و با کارهای 
حقوقی و تحولی آشنا است، اکنون معاونت راهبردی 
ما را عهده دار است و مدتی است که ماوریت یافته 
فراخوان  کند.  بروزرسانی  را  قضایی  تحول  تا سند 
داده شده تا از همه افراد داخل و خارج قوه قضائیه، 

نظرشان را در خصوص تحول قضایی ارائه بدهند. 
بیشتر  همکاری  به  نیاز  این که  بر  تاکید  با  وی 
دانشگاه در جنبه های مختلفی هستیم، تشریح کرد: 

مواردی چون چگونگی تعامل با دانشگاه اعم از استاد 
و دانشجو با قوه قضاییه و استفاده از ظرفیت های 
یکدیگر در بحث پایان نامه ها و نیازمندی های قوه 
قضاییه در رشته های مختلف در این راستا مطرح 

است.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به این که دانشگاهیان 
می توانند در این راستا پرونده های قضایی را بررسی 
کنند، افزود: متاسفانه سازوکار مناسبی که بشود 

این تعامل را پایه ریزی کرد، وجود ندارد.
وی در خصوص اصلاح و تربیت مجرمان، افزود: 
و  داریم  لغزش  و  می کنیم  گناه  ما  همه  بالاخره 
و  می شوند  مرتکب جرم  افرادی  نیستیم.  معصوم 
یکی از وظایف قوه قضاییه نیز اصلاح مجرمان است 
و باید بستری فراهم شود تا این افراد از گذشته به 
زندگی عادی در اجتماع برگردند و به خانواده آن ها 

لطمه وارد نشود.
وی ادامه داد: گاهی یک جوان در یک مجرایی 
خاص  شرایط  در  مثلا  می شود  جرمی  مرتکب 
اغتشاشات  وارد  یا  و  می زند  سرقت  به  دست 
در  صفت ها  شیطان   وسوسه های  با  و  می شود 
نباید  آیا  اما  برمی دارد،  قدم  مخدر  مواد  مسیر 
بستری  چگونه  ما  باشد؟  داشته  توبه  و  برگردد 
فراهم کنیم که افراد قابل اصلاح، اصلاح شوند و 
بتواند توبه کنند و حقوق مردم را جبران کنند و 

وارد جامعه شوند؟ 
حوزه  در  که  سوالاتی  به  اشاره  با  محسنیاژه ای 
به  گیری  نتیجه  هنگام  باید  و  دارد  وجود  قضایی 
آن ها پاسخ داد، گفت: تعریف دقیقی از آزادی  های 
مشروع و چگونگی حمایت از آن ها وجود ندارد. در 
و مقام معظم  اشاره شده  این موضوع  به  قوانین 
رهبری نیز در ابلاغ به بنده، یکی از مواردی که از 
من خواستند، حمایت از آزادی های مشروع است 
اما با کمال تاسف هنوز تعریف درست از آزادی های 
مشروع و مصادیق آن کاملا مشخص نیست البته 

این موضوع در دستورکار قرار دارد.

وی با بیان این که تشخیص برخی از مسائل به عرف 
واگذار شده است، گفت: کدام عرف مدنظر است؟ 
عرف خاص یا عام و یا هر دو؟ یکی از مسائل در این 
رابطه مباحث کارشناسی است و مرجع تشخیص نیز 
موضوع کارشناس و عرف است. بخشی از مشکلات 
ما به این برمی گردد که تشخیص موضوع مربوط به 
عرف به چه شکلی باید باشد؟ کدام کارشناس و به 
چه کیفیت و چند بار و چه کسی تشخیص دهد که 
مثلا به چشم یک شخص صدمه وارد شده است. 
حتما باید پزشک آن را معاینه کند اما کدام پزشک 
و چقدر می توان به نظر او اطمینان حاصل کرد؟ در 

این زمینه ها مشکلاتی داریم.
نیز  توسعه  مباحث  در خصوص  اژه ای  محسنی 
مسائل  از  یکی  که  می دانیم  همه  امروزه  افزود: 
و  است  معیشت  و  اقتصاد  بحث  کشور  اساسی 
مقام معظم رهبری نیز چندین سال است ک شعار 
سال را به تولید اختصاص می دهند. همه ما از این 
مشکلات اقتصادی رنج می بریم. کلید این مسئله نیز 
افزایش تولید است اما به دست فقط دولتی ها یا 
بخش خصوصی؟ اگر بخواهیم به بخش خصوصی 
به طور کامل پشت کنیم و اعتماد نکنیم، امکان پذیر 
نیست که دولت از عهده همه کارها بربیاید. اگر 
بخواهیم از بخش خصوصی استفاده شود، چگونه 

باید استفاده کرد؟ 
رنج  اجتماعی  عدالت  از  الان  کرد:  تاکید  وی 
می بریم. از تبعض، بی عدالتی و تحقق اجتماعی رنج 
می بریم. اگر به مباحث توسعه بپردازیم، نباید به 
محیط زیست لطمه وارد شود و باید زیرساخت هایی 

داشته باشیم که البته مهیا نیست. 
وی افزود: تبریز، قطب اقتصادی از لحاظ معدن، 
صنعت و تنوع محصولات است و محصولات آن به 
بیش از ۱۰۰ کشور جهان صادر می شود که برخی 
گاز  یا  برق  روز  یک  اگر  هستند.  نمونه  آن ها  از 
واحدهای صنعتی قطع شود، خسارت بزرگی وارد 

می شود.

وی افزود: امروز در بحث برق و گاز ناترازی داریم. 
در زمستان، گاز را قطع می کنند تا گاز خانواده ها 
قطع نشود یا در تابستان برق قطع می شود تا به 
مردم برق برسد اما گاه خسارت های بسیار سنگینی 
ناشی از قطع برق و گاز صنعت به خاطر خانوارها به 

صنعت وارد می شود. 
محسنی اژه ای با اشاره به دو گانگی ها در بحث 
قضاوت، ادامه داد: محیط زیست می گوید که اگر 
استفاده  مازوت  از  نباید  شود  قطع  نیروگاه ها  گاز 
از  یا  و  کرد  تعطیل  را  سیستم  باید  ناچار  شوند، 
قوه  وظایف  جزو  سویی  از  کرد.  استفاده  مازوت 
قضاییه برخورد با زیرپا گذاشتن حقوق عامه است. 
محیط  مباحث  خاطر  به  نیروگاه  که  می گویم  ما 
زیست و صیانت حقوق عامه حق ندارد از مازوت 
استفاده کند، ولی دولت بخشنامه می دهد که باید 
اکنون کدوم حقوق عامه  استفاده کرد.  از مازوت 

باید رعایت شود؟ 
وی در رابطه با مسئله بانک ها نیز گفت: شاید 
چندین سال است که در خصوص مشکلات بانک ها 
و  دارد  برداشت  اضافه  اگر  بانک  می زنیم.  حرف 
موجب افزایش نقدینگی می شود، چه کسی مسئول 
است؟ من معتقد هستم که در این زمینه کمبود 
کسی  چه  سراغ  به  باید  ابتدا  حال  نداریم.  قانون 
برویم؟ ابتدا به سراغ بانک مرکزی برویم که چرا از 
اختیارات خود برای جلوگیری از این اضافه برداشت 

جلوگیری کرده است؟
وی تاکید کرد: امروز اغلب بانک ها ناترازی دارند 
و اضافه برداشت دارند و این موضوع را قبول داریم. 
از سال قبل اعلام کردم که بانک ها بدانند که امسال 

قبل از مشتری بانک به سراغ خود بانک می آیم. 
رئیس قوه قضاییه اظهار کرد: به سراغ این بانک ها 
هم با کمک دولت رفتیم و اقدام کردیم. قدم اول، 
بانک ها  که  گفتیم  است.  زندان  نه  و  امور  اصلاح 
باید به میدان بیایند و ما هم کمکشان می کنیم ولی 

بانک ها باید به وظیفه خود عمل کنند.  

 رئیس جمهوری با اشاره به اینکه همانگونه که در زمان فعالیت 
در قوه قضائیه تاکید بر این داشتم که اجازه ندهیم درخواست مردم 
برای قضات عادی شود، گفت: هم اکنون در دولت هم به مسئولان 
تاکید می کنم که نگذارید صدا و درخواست مردم برای شما عادی 

شود.
سید ابراهیم رئیسی در جلسه چهارشنبه هیات دولت با تاکید 
بر اهمیت حساسیت مسئولان نسبت به حق مردم تصریح کرد: 
مسئولان به اعتبار جایگاهی که مردم به آنها سپرده اند، تکالیفی بر 
عهده دارند که رسیدگی به خواست های به حق آنها، از مهمترین 

این تکالیف است.
رئیس جمهور افزود: همانطور که در زمان فعالیت در قوه قضائیه 
نیز همواره تاکید داشتم که نباید اجازه دهیم داد و درخواست مردم 
برای قضات عادی شود، هم اکنون در دولت هم به مسئولان تاکید 
می کنم که اجازه ندهید صدا و درخواست مردم برای شما عادی 

شود.
آیت الله رئیسی همچنین با تاکید بر اینکه دولتمردان باید نسبت 
به هرگونه ناهنجاری اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی حساس بوده و 
برای رسیدگی و رفع این ناهنجاری ها پیش قدم شوند، به برگزاری 

جلسات دوره ای بدون واسطه با استانداران کشور اشاره کرد و گفت: 
در این جلسات نظرات، درخواست ها و حتی گلایه های استانداران 
به عنوان نمایندگان اجرایی مردم استان طرح و دستورات لازم برای 

تامین نیازها و رفع مشکلات صادر می شود.
تسریع در تامین مالی طرح های نهضت ملی مسکن به عنوان یکی 
از برنامه های مهم دولت و صنعت پیشران اقتصاد از دیگر تاکیدات 

رئیس جمهور در جلسه امروز بود.
در جلسه هیات دولت همچنین وزیر نفت در گزارشی از اقدامات 
این وزارتخانه در دو سال گذشته، به مواردی از جمله کشف معادل 
۲.۶ میلیارد بشکه نفت و گاز قابل استحصال، کشف ۴ میدان نفتی 
و گازی جدید در استان های خراسان رضوی، گلستان و بوشهر و 
همچنین نتایج مقدماتی اکتشاف یک میدان گازی جدید در استان 
فارس که از حجم تخمینی ۲۲ تریلیون فوت مکعب گاز خبر می دهد، 
اشاره کرد و گفت: اعلام خبر این اکتشاف مخزن شاهینی را به عنوان 

یکی از بزرگترین میادین گازی خشکی کشور معرفی خواهد کرد.
وزیر نفت تاکید کرد که بر این اساس امروز جمهوری اسلامی 
ایران در مقایسه با کشورهای منطقه جایگاه برتر را در زمینه اکتشاف 

در اختیار دارد.

در ادامه این جلسه محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی نیز اعلام کرد که وزارتخانه متبوع وی، با در پیش گرفتن 
سیاست های ابلاغی رئیس دولت مردمی مبنی بر سیاست انعطاف و 
گسترش فرهنگ و هنر در مقابل سیاست انسداد و انقباض دشمن، 
به موفقیت هایی دست یافته است که افزایش قابل توجه ساخت 
آثار ارزشی در حوزه فیلم سینمایی و رشد ۵۰ درصدی سالن های 
سینمایی کشور از آن جمله است. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
اشاره به اینکه پیش بینی می شود تا پایان دولت مردمی نیز حداقل 
۲۵۰ سالن سینمای دیگر در سراسر کشور افتتاح شده و افزایش ۱۰۰ 
درصدی سالن های سینمای کشور را شاهد باشیم، گفت: در دولت 
مردمی همچنین شاهد رکوردزنی در تعداد مخاطبان تئاتر و سینما 
بودیم. در حالی که تا پیش از این دولت بالاترین رقم فروش یک 
فیلم ۵۰ میلیارد تومان بود، پارسال این رقم به ۷۷ و امسال به ۲۶۰ 
میلیارد تومان رسیده است و در عرصه موسیقی و سرود و نمایش 

نیز همه آمار از رشد تولیدات حکایت دارد.
رئیس جمهور ضمن قدردانی از همه تلاش ها و زحمات صورت 
گرفته در دستگاه های اجرایی، براطلاع رسانی موثر این اقدامات به 

افکارعمومی تاکید کرد.

رئیس قوه قضاییه در جمع دانشجویان آذربایجان شرقی:

ازتبعضوبیعدالتیرنجمیبریم
رئیس قوه قضاییه گفت: نهایت تلاش دشمن این است که اجازه ترقی به ما ندهد و اعتماد به نفس امروز ملت ایران را بگیرد و باز هم القا کند که “شما 

حقیر هستید و نمی توانید”. باید کاری کنیم که خودمان ناخواسته در زمین دشمن بازی نکنیم.

اجازهندهیددرخواستمردمبرایشماعادیشودتوصیه رئیس جمهوری به مسئولان
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که البته مهیا 

نیست

نماینده شیراز در مجلس گفت: باید هرچه سریع تر طرح تأسیس سازمان ملی 
اقامت در دستور مجلس قرار گیرد تا با قانونی شدن این موضوع جلوی بسیاری 

از مهاجرت های غیرقانونی گرفته شود.
به گزارش ایسنا، ۲۳ اسفند ۱۴۰۱ بود که نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
برای  تصمیم گیری  تمرکز  خارجی و  اتباع  وضعیت  ساماندهی  بر ضرورت 
ساماندهی مسائل این قشر تاکید کردند، اما درخواست گروهی از نمایندگان 
برای رسیدگی به طرح تاسیس سازمان ملی اقامت براساس اصل ۸۵ قانون 

اساسی با ۱۳۸ رای مخالف رد شد.
مخالفان دلایلی داشتند از جمله این که طرح تاسیس سازمان ملی اقامت را 
دارای بار مالی و از سوی دیگر در برابر طرح قانون مصوب مجلس دهم در اعطای 

تابعیت به فرزندان مادران ایرانی دانستند.
۲۹ مرداد امسال با تصویب مجلس شورای اسلامی، دولت مجاز شد نسبت 
به تسهیل و واگذاری اقامت به اتباع خارجی متقاضی اقامت اقدام کند و ۲۱آبان 
ملی  سازمان  تاسیس  طرح  اسلامی کلیات  شورای  مجلس  نمایندگان   ۱۴۰۱
اقامت را تصویب کردند و جزییات طرح را برای بررسی بیشتر به کمیسیون امور 
داخلی ارجاع دادند. در این طرح پیش بینی هایی برای ساماندهی اتباع خارجی 
انجام شده است. در گزارش کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مورد طرح 
تأسیس سازمان ملی اقامت عنوان شد که این طرح با لایحه تشکیل سازمان 

مهاجران اتباع خارجی ادغام شده است. کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس 
مدافع این طرح است.

محمد صالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در این باره 
گفته است: ما در قالب طرح تشکیل سازمان ملی اقامت به دنبال استفاده از 
ظرفیت مهاجران سرمایه گذار، نخبه یا نیروی کار متناسب با شرایط روز دنیا 

هستیم.
وی با اشاره به اهتمام مجلس برای تصویب قانونی جامع به منظور ساماندهی 
امور اتباع خارجی، بیان کرد: ما قانونی در حوزه اقامت اتباع خارجی در داخل 
کشور داریم که به سال ۱۳۱۰ باز می گردد. شرایط امروز نسبت به آن دوران 
بین  امروزی مهاجرت های گوناگونی  زیادی داشته است. در دنیای  تغییرات 
کشورهای مختلف دنیا در حوزه نیروی کار، سرمایه گذار اقتصادی و یا  نخبگان 
صورت می گیرد. در این راستا خیلی از کشورها در حال استفاده از سرمایه سایر 

کشورها با پیش بینی مشوق هایی هستند.
علی حدادی سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها نیز از جامعه 
دانشگاهی برای ارایه نظرات کارشناسی پیرامون طرح تاسیس سازمان ملی اقامت 

دعوت کرده است.
این روزها در واکنش به مطالبات جامعه نسبت به ساماندهی مهاجران در 
کشور، توجه دولت و مجلس نیز به این مساله بیشتر شده است؛ احمد وحیدی 

وزیر کشور در این زمینه گفته است: وزارت کشور در تلاش برای ساماندهی 
امور مهاجرین است. براساس یک برنامه طراحی شده نسبت به ساماندهی اتباع 
خارجی اقدام می شود و اتباع غیرمجاز باید برگردانده شوند. کسانی هم که مجوز 

حضور دارند، باید ساماندهی شوند.
علی خضریان سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس  هم گفته است که در 
راستای حل مشکل اتباع، سامانه احراز کد اتباع خارجی طی مدت یک ماه توسط 

وزارت اطلاعات راه اندازی می شود.
کرد: مجلس  اظهار  ایسنا  با  در گفت وگو  قادری  زمینه جعفر  در همین 
سال گذشته کلیات طرح تاسیس سازمان ملی اقامت را تصویب کرد. منتهی 
این طرح به صورت دو شوری شد و به کمیسیون شوراها برای بررسی مجدد 
تاسیس سازمان ملی مقاومت در دستور  اکنون طرح  ارجاع شد.  جزئیات 
مجلس قرار دارد و انتظار می رود بعد از پایان بررسی لایحه برنامه هفتم مورد 
رسیدگی قرار گیرد چون با قانونی شدن آن جلوی خیلی از مهاجرت های غیر 

قانونی گرفته می شود.
این نماینده مجلس تاکید کرد: این موضوع قابل قبول نیست که مهاجران 
غیر قانونی به راحتی به داخل کشور بیایند. آنها باید مجوز داشته و با ساز و 
کار قانونی این وضعیت سامان پیدا کند. این روال قابل دفاع نیست که در نقاط 

مختلف کشور با ورود مهاجران غیر قانونی مواجه باشیم.

جزئیات این طرح به صورت دو شوری بررسی شد یعنی بعد از تصویب 
کلیات به کمیسیون شوراها برای بررسی مجدد جزئیات ارجاع شد؛ کمیسیون 
شوراها جزئیات این طرح را بررسی کرد و اکنون در دستور هفتگی مجلس 

قرار دارد.
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